



2025 Cycling Canada Coaching Recognition Awards

Coaching is at the heart of cycling performance at every level, from teaching basic cycling skills in a school or club, to training athletes for the Olympic or Paralympic Games or Tour de France.

One of the key milestones in the progression of any athlete is to become Canadian Champion. The Cycling Canada Coaching Development Committee wants to recognize the contributions of the outstanding coaches who dedicate their time and effort to ensure athletes are well supported in their preparation and in competition projects, to achieve their best performances at the Canadian Championships

Criteria

Coaches whose Canadian athletes or teams have had a podium result at a Canadian Cycling Championships in the following championship categories.

Sport	Category (Male/Female) *An award of recognition will be presented for each discipline in the following categories:
BMX	Elite, U23, Junior
Road	Elite, U23, Junior, Para (B, T1-T2, H1-H5, C1-C5), Masters (35+)
MTB XCO/XCC	Elite, U23, Junior, U17, Masters (35+)
MTB DH	Elite, Junior, U17, Masters (35+)
Track	Elite, Junior, U17, Para (B, C1-C5), Masters (35+)
Cyclo-Cross	Elite, U23, Junior, Master (35+)

*To know which events are Championships events you must consult the technical guide produced for each Canadian Championships.

To qualify for the recognition awards, a coach must:

- be NCCP certified in any Cycling context or level;
- be a Canadian citizen, or a permanent resident who contributes to the Canadian sport system;
- be a licensed Coach in the year of the Championship;
- have worked on a regular basis with the athlete.
- The nomination must be supported by the athlete; (Only ONE coach will be recognized for each medal-winning performance.)

*National team coaches are not eligible for this award.

**The Coach Development Committee will review all applications

2025 Community Coach Recognition Award

To qualify for the recognition awards, a coach must:

- be NCCP trained Community Coach (including HopOn Instructors);
- be a Canadian citizen, or a permanent resident who contributes to the Canadian sport system;
- is committed to building an inclusive sport environment;
- Is dedicated to the safety and well-being of all participants;
- Is committed to deliver quality grassroots programming;
- be supported by a Community Member (e.g., athlete, parent, co-coach, club member);
- support 1 male and 1 female nomination from their province/territory.

* Amongst the nominations received from the PTSO, the Coach Development Committee will then determine 1 male and 1 female winner.

** The Coach Development Committee will review all applications

Prix de reconnaissance des entraîneur·e·s de Cyclisme Canada 2025

L'entraînement est au cœur de la performance cycliste à tous les niveaux : de l'enseignement des habiletés de base dans une école ou un club, à la préparation d'athlètes pour les Jeux olympiques ou paralympiques, ou encore pour le Tour de France.

L'une des étapes clés dans la progression de tout athlète est de devenir Champion·ne canadien·ne. Le Comité de développement des entraîneur·e·s de Cyclisme Canada souhaite reconnaître les contributions des entraîneur·e·s exceptionnel·le·s qui consacrent leur temps et leurs efforts à soutenir les athlètes dans leur préparation et leurs projets de compétition, afin qu'ils puissent réaliser leurs meilleures performances aux Championnats canadiens.

Critères

Entraîneur·e·s dont les athlètes ou équipes canadiennes ont obtenu une place sur le podium aux Championnats canadiens de cyclisme dans les catégories de championnat et épreuves suivantes.

Sport	Catégorie (Homme/Femme) *Un prix de reconnaissance sera remis par discipline parmi les catégories suivantes:
BMX	Élite, U23, Junior
Route	Élite, U23, Junior, Para (B, T1-T2, H1-H5, C1-C5), Maîtres (35+)
VDM XCO/XCC	Élite, U23, Junior, U17, Maîtres (35+)
VDM DH	Élite, Junior, U17, Maîtres (35+)
Piste	Élite, Junior, U17, Para (B, C1-C5), Maîtres (35+)
Cyclo-cross	Élite, U23, Junior, Maîtres (35+)

*Pour savoir quelles épreuves sont des épreuves de Championnat, vous devez consulter le guide technique produit pour chaque Championnat canadien.

Pour être admissible aux prix de reconnaissance, un·e entraîneur·e doit :

- être certifié·e PNCE dans n'importe quel contexte ou niveau en cyclisme ;
- être citoyen·ne canadien·ne ou résident·e permanent·e contribuant au système sportif canadien ;
- être entraîneur·e licencié·e durant l'année du Championnat ;

CYCLING
CYCLISME
CANADA



- avoir travaillé régulièrement avec l'athlète ;
- être soutenu-e par l'athlète (un-e seul-e entraîneur-e sera reconnu-e pour chaque performance médaillée).

*Les entraîneur-e-s de l'équipe nationale ne sont pas admissibles à ce prix.

**Le Comité de développement des entraîneur-e-s examinera toutes les candidatures.

Prix de reconnaissance des entraîneur-e-s communautaires 2025

Pour être admissible aux prix de reconnaissance, un-e entraîneur-e doit :

- être formé-e PNCE comme entraîneur-e communautaire (y compris les instructeurs HopOn) ;
- être citoyen-ne canadien-ne ou résident-e permanent-e contribuant au système sportif canadien ;
- s'engager à bâtir un environnement sportif inclusif ;
- être dévoué-e à la sécurité et au bien-être de tous les participants ;
- s'engager à offrir des programmes de qualité au niveau de la base ;
- être appuyé-e par un membre de la communauté (p. ex., athlète, parent, co-entraîneur-e, membre du club) ;
- soutenir 1 candidature masculine et 1 candidature féminine de leur province/territoire.

* Parmi les nominations reçues des OPTS, le Comité de développement des entraîneur-e-s déterminera ensuite 1 gagnant et 1 gagnante.

** Le Comité de développement des entraîneur-e-s examinera toutes les candidatures.